
Hoolekogu koosoleku protokoll nr.2

Toimumise koht: Linnavere tee 3, Soinaste küla

Algus kell 17.00 ja lõpp 18.50 11.jaanuar 2024
Koosoleku juhataja: Alvar Sukk
Protokollija: Kille Elias
Võtsid osa: hoolekogu liikmed Ruth Maria Jõgiste, Kille Elias, Alvar Sukk, Kairi Vasemägi, 
Kristel Võsoberg, Tõrvandi Kooli direktor Kristi Aria (kutsutud), Tõrvandi Kooli õppejuht 
Jonas Nahkor (kutsutud) ja Kristel Kaun- õpetajate streigi juht (kutsutud).
Puudusid: Liis Rosin ja Triin Nõmmistu.

Päevakord:
1. Õpetajate streik ja kuidas see kooli toimimist mõjutab.
2. Kooli  eelarve  projektile  arvamuse  andmine  (tuleneb  Põhikooli-  ja 

gümnaasiumiseadusest paragrahv 73).
3. Ülevaade kooli ehitusest.
4. Jooksev ülevaade koolielust.
5. Jooksvad küsimused.

Õpetajate streik ja kuidas see kooli toimimist mõjutab.

Sõna  saab  Kristel  Kaun,  kes  on  Tõrvandi  Kooli  õpetajate  streigi  juht.  Enamik  õpetajaid 
Tõrvandi koolis streigivad. Streigi eesmärk ei ole ainult palgatõus, vaid et ka edaspidi noored 
valiks  õpetaja  ametit  ning  inimesed  väärtustaks  ja  oskaks  lugupidada  õpetaja  ametist. 
Hetkeseis riigis on lihtsalt  selline, et  paljud õpetajad ei vasta kvalifikatsioonile (Tõrvandi 
Koolis  vastavad kõik  õpetajad kvalifikatsioonile).  Hetkel  on teada,  et  streik  kestab kolm 
päeva 22.01-24.01 Tõrvandi Koolis. Nendel päevadel koolis õppetööd ei toimu, koolimaja on 
lastele avatud, aga toimib põhimõtteliselt lastehoiuna. Kui selles osas on mingeid muutusi, 
antakse sellest teada Stuudiumi kaudu. Samuti osaleb kooli tugipersonal toetusstreigis. Kooli 
juhtkond streigis ei osale, kuna nendel lasub vastutus laste ja nende koolis viibimise ees. 
Streigi kohta täpsustav kiri direktorilt. 

Kooli  eelarve  projektile  arvamuse  andmine  (tuleneb  Põhikooli-  ja 
gümnaasiumiseadusest paragrahv 73).

Direktor Kristi Aria tutvustab kooli eelarve projekti. Põhikulu on koolihoone ehitus. Teine 
oluline kulu on töötajate palgad. Riiklik miinimum on 1749€, keskmine palk 1931€. Tõrvandi 
kooli  õpetajate  palk  jääb  keskmise  juurde.  Kambja  vallas  tegeletakse  palkade 
võrdsustamisega ja korrastamisega. Oluline on, et koht 1,0 tähedaks igal pool Kambja vallas 
sama. Sisustushange on olnud. Köök tuleb koolis oma. Hetkeseisuga valmib õuealast ainult 



väikene osa, ülejäänud muru alla. Õueala ehitus on planeeritud etappidena. Õueala osas on 
vallal hetkel pooleli projekt, ehk õnnestub seda kaudu saada mingisugune rahastus. 
Hoolekogu arvamus projektile, et proovida tulusid koolile tõsta. Ehk on võimalik eelkooli 
summat veelgi  tõsta.  Oluline veelgi,  et  põhivara inventari  kulu ei  tohiks kärpida.  Õueala 
samuti väga oluline, et oleks laste jaoks turvaline ja liikuma kutsuv. Mõte, et ehk on võimalik  
osa õuealast valmis saada kaasavast eelarvest rahastust taotledes. 

Ülevaade kooli ehitusest.

Direktori ülevaate kohaselt on ehitus graafikus. Ta osaleb iganädalaselt ehituskoosolekutel. 
Sisustuse hange on läbi viidud. Direktoril võimalik jälgida sisustuse tellimise korraldust, kui 
esineb mõni probleem, saadakse sellest kohe teada.

Jooksev ülevaade koolielust.

Räägib õppejuht Jonas Nahkor.  Toimunud on väikesed muudatused tunniplaanis.  Kõikide 
2.klassi laste inglise keeled toimuvad ühel ajal. Plaanis on tõsta lapsed inglise keeles tempo 
rühmadesse. Terve lend jagatakse ümber. Tulevikus alates 5.klassist ilmselt temporühmad ka 
eesti keeles ja matemaatikas. 
Direktor omalt poolt lisab, et hetkel toitlustus jätkub Dussmanniga. Leping sõlmitud kooli 
lõpuni. Kohapealse köögi valmimine on millegipärast seiskunud, täpseid põhjuseid ei oska 
öelda. 
Poolaasta  lõpeb  19.01,  lapsed  saavad  endale  tunnistused,  mis  on  nähtavad  Stuudiumis. 
Õpetajad õnnelikud, kuna tunnevad oma töös lastevanemate tuge. Ollakse väga rõõmsad, et 
jõulumatkal osales nii palju rahvast. 
Ollakse  rahul,  kuidas  läheb esimese  klassi  vastuvõtt.  Kolm klassikomplekti  on  juba  täis, 
võetakse vastu lapsi juba neljandasse. Lisaks on veel 1 väikeklass. Ilmselt 4-6. klasse tuleb 
igat  üks  klassikomplekt.  Sinna  vastuvõtt  algab  märtsis.  Soovitakse  osaleda  algklassidele 
mõeldud  uurimistööde  konkursil.  Samuti  tuleb  koolis  teadusõhtu  märtsi  lõpupoole. 
Teadusõhtul on lastel võimalik esitada oma teadustöid, selle mõte/idee tuleb lastelt endilt.
Veel oli arutlusel B-võõrkeel, mis hetke seisuga saab olemas kas saksa või prantsuse keel. On 
olnud sooviavaldusi, et vene keel oleks samuti valikus. Selle teema üle veel arutlus käib. 

Jooksvad küsimused.

Kristel Võsobergi poolt küsimus, kas sel aastal koolis pildistamine toimub? Direktori sõnul 
toimub see ilmselt  kevade poole.  Ettepanek, et  otsida mõni muu fotograaf,  mitte kutsuda 
Fotorobotit. Samuti ehk kutsuda fotograaf mõnele kooliüritusele, näiteks teadusõhtule.
Kairi  Vasemägi  poolt  kiidusõnad  Vanemate  Akadeemia  korraldamisele.  Väga  tänuväärt 
üritus. Ainult ehk oleks võimalik sinna kaasata rohkem vanemaid. Seal üritusel osaletakse 
vanemana, mitte õpetajana. Hetkel üks osalejatest on Tõrvandi Kooli töötaja, teine siis kuskilt 
väljastpoolt.  Soovitakse  toetada  vanemaid,  jagada  oma  kogemusi,  nippe  ja  toetussõnu. 



Vanematel on võimalik samuti vabas vormis arutelus osaleda. Hoolekogu kindlasti julgustab 
edaspidi Vanemate Akadeemiast osa võtma.
Kairi Vasemägi juhtis ka tähelepanu liiklusele kooliümbruses. Maja ees olevas parklas tuleks 
jälgida, et lastel oleks võimalik kooli pääseda. Aeg-ajalt pargitakse maja ees keti juures olev 
ala nii täis, et ei ole võimalik sealt hästi läbi pääsedagi. Kuna samas majas on ka lasteaed ja  
lastehoid, siis hommikul autosid palju. Võib ka lapse natuke kaugemal autost välja lasta, ei  
pea sõitma ukse ette. Samuti on võimalik ka maja taga peatuda, et laps saaks kooli minna.  
Maja tagant kooli külje peale sõitmine ei ole lubatud. 

Järgmine hoolekogu koosolek toimub 14.03.2024.

/allkirjastatud digitaalselt/ /allkirjastatud digitaalselt/
Alvar Sukk Kille Elias
Hoolekogu esimees Sekretär


